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Schriftelijke algemene beschouwing PvdA   
Begroting 2010 
  
Ieder mens mag er zijn 
Ieder mens streeft naar geluk.  
Ieder mens is verantwoordelijk voor zichzelf maar ook voor zijn omgeving 
De overheid is mede verantwoordelijk voor mensen, omgeving, nu en in de toekomst. 
Samen sterk voor wel-zijn, wonen en werk 
 

Ieder mens mag er zijn. 
‘De mens centraal, de wijk vitaal’ schreven wij vorig jaar. Een boodschap die wij terug 
hebben gevonden in de structuurvisie. Ook ons streven naar veiliger fietsroutes is verankerd 
in de Structuurvisie en in de module Langzaam Verkeer.  
Wij schreven ook dat Ridderkerk in de koplampen kijkt van twee aanstormende uitdagingen 
goed omgaan met de bedreigingen ten aanzien van ons leefmilieu en de gevolgen van de 
vergrijzing. Of eigenlijk…bevolkingskrimp.  
Wanneer Ridderkerk geen stappen onderneemt om het milieu waar mogelijk lokaal te 
verbeteren zijn we straks minder aantrekkelijk om hier te wonen. Ridderkerk wordt dan 
vooral hoog gewaardeerd door de mensen die hier geboren en getogen zijn, maar dat 
worden er steeds minder. Ridderkerk kan verbeteren in het behouden van onze jongeren en 
jonge gezinnen.  
Ridderkerk zou misschien ook een Groene parel in Rijnmond kunnen worden. 
We hebben groen, water en relatieve ruimte, solidariteit en betrokken inwoners. Dat is een 
sociaal en groen kapitaal waar we zuinig op moeten zijn.  
 
Wat ons betreft is dat dan ook de insteek van de kerntakendiscussie. Nu staan aantallen 
inwoners en rendabele situaties meestal centraal. De PvdA fractie vindt dat een beter 
uitgangspunt zou zijn: hoe willen we dat mensen leven? En welke voorzieningen horen 
daarbij? Wat hebben we minimaal nodig voor het beoogde leefklimaat? In termen van 
kwaliteit in plaats van kwantiteit. We krimpen en moeten rap verder met de invulling van de 
Structuurvisie. 
 
In samenspraak met de Ridderkerkers, want de wereld en ook Ridderkerk verandert. In 
samenspraak waarbij duidelijk is wat kan en wie wat doet, wie wat beslist en waarom.  
Invulling langs de menselijke meetlat en niet alleen de economische. Vooruit levend en niet 
achteraf rijk rekenen. Want het kapitaal van Ridderkerk staat niet op een spaarrekening maar 
loopt en bloeit buiten het gemeentehuis. 
 
De PvdA fractie staat voor een uitdagende omgeving voor onze kinderen, een gezond 
klimaat voor onze gezinnen en een waardige oude dag voor onze ouderen. 
Bevolkingskrimp is meer dan vergrijzing alleen.  
Door de bevolkingsdaling, vergrijzing en ontgroening neemt het aantal ouderen toe en 
daarom zal ook de vraag naar zorg- en welzijnsvoorzieningen groeien. Meer mensen zullen 
een beroep doen op zorgvoorzieningen, terwijl de kosten hiervoor door minder mensen 
opgebracht moeten worden. De dienstverlening zal waarschijnlijk duurder worden en 
daarmee stijgen de algemene kosten voor zorgvoorzieningen. De gemeente is mede 
verantwoordelijk voor de zelfredzaamheid van de inwoners. Die verantwoordelijkheid speelt 
bij bevolkingsdaling een nog grotere rol.   
Dus inzet op preventie, maar de uitgespaarde kosten laten zich lastig op korte termijn en 
duidelijk kwantificeren. Daardoor is het gevoelig voor bezuiniging.  
Wat ook blijkt uit de voorgestelde bezuinigingen in deze begroting nog voordat de 
kerntakendiscussie heeft plaatsgevonden. 
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Kwaliteit, continuiteit, rust en betaalbaarheid in de zorg kan onder andere bereikt worden 
door goede afstemming en samenwerking. De op ons verzoek ingestelde jaarlijkse WMO 
conferentie illustreerde op laagdrempelige wijze nut en noodzaak van het minimaal een keer 
per jaar elkaar in de ogen kijken, wanneer er zulke complexe en overlappende taakstellingen 
liggen. De fractie van de PvdA is dan ook teleurgesteld dat het dit jaar nog niet heeft 
plaatsgevonden, terwijl de problematiek niet minder is en de toekomst niet rooskleuriger.  
 
Geen woorden maar daden is ook van toepassing op het bouwen volgens woonkeur, op 
bouwen voor jongeren en starters. De grote aantrekkingskracht van de anti kraak woningen 
in Slikkerveer Zuid oost liet zien dat jongeren in Ridderkerk willen blijven wanneer zij kunnen 
blijven.  
 
Werk en Economie 
In 2020 wordt een einde aan de vraag naar nieuwe bedrijfsterreinen voorspeld. Ridderkerk 
heeft zijn steentje voldoende bijgedragen. De nog te ontwikkelen bedrijfsterreinen moeten 
duurzaam worden ingericht maar de grootste uitdaging ligt nu bij het verduurzamen van de 
oude. Groen ingepakt aan de rand van Ridderkerk. 
 
Ridderkerkers werken graag dicht bij huis. Werkgelegenheid dicht bij huis is een kernkwaliteit 
van Ridderkerk. Tot nu toe blijft de verwachte Ridderkerkse werkloosheid uit, maar we 
moeten nog minstens een jaar voorzichtig zijn. Een goede inzet van de gelden voor WWB en 
WWI zijn dan ook van het grootste belang. Wij verbazen ons erover dat er ook in deze tijden 
van crisis geld overblijft in deze potten.  
 
Terwijl de vraag naar zorgvoorzieningen stijgt, neemt het aantal mensen dat beschikbaar is 
om die diensten te leveren juist af. Uit onderzoek in Limburg bleek dat, om het tekort aan 
arbeidskrachten in de zorg te voorkomen, 75% van alle huidige leerlingen voor een baan in 
de zorg zou moeten kiezen. Het is niet reëel daar onze hoop op te vestigen. 
Een zorgopleiding op MBO+ niveau trekt juist deze mensen naar onze gemeente.  
Er is veel werkgelegenheid in de zorg. Ook in de toekomst.  
Wat is het beleid van de gemeente op dit punt? T 
 
Er wordt zwaar geleund op vrijwilligers. In onze ogen soms ook te makkelijk, soms zelfs 
onverantwoordelijk. Wie kan, mag of moet de kwaliteit van vrijwilligers controleren? 
Vrijwilligers zijn niet hetzelfde als vaste krachten. Je mag van hen betrokkenheid verwachten 
maar niet zondermeer hetzelfde eisen en dezelfde verantwoordelijkheid opleggen als van 
een beroepskracht.  
De PvdA fractie vraagt zich af hoe dit zich verhoudt tot de discussie over kwaliteit. 
 
Mantelzorg en vrijwilligers 
Veel maatschappelijke organisaties zijn afhankelijk van vrijwilligers. Deze maatschappelijke 
organisaties voldoen aan vragen die vanuit de gemeente worden gesteld. Sommige 
organisaties voeren soms zelfs een wettelijke taak uit voor de gemeente. Op een 
kostendekkende wijze. Dat verdient respect.  
 
Ook de zorg- en welzijnssector leunt voor een groot deel op vrijwilligers en mantelzorgers. 
Bevolkingsdaling leidt tot een afname van het aantal mensen dat beschikbaar is voor het 
verlenen van mantelzorg. De kunst wordt steeds meer om mensen die mantelzorger zijn of 
kunnen zijn, zoveel mogelijk te motiveren en te ondersteunen de zorg te gaan en/of te blijven 
leveren.   
 
Vrijwilligers 
Voor de beschikbaarheid van vrijwilligers is dit minder eenduidig. Het aantal vrijwilligers zou 
in Ridderkerk ook tijdelijk kunnen groeien. Het aantal ouderen neemt de komende jaren toe. 
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Het zijn tot op heden toch vooral (vitale) ouderen die vrijwilligerswerk verrichten. Zij blijven dit 
vaak doen tot zij zelf zorg nodig hebben. 
  
Stichting Welzijn Ouderen Ridderkerk maakte ons erop attent dat 210 vrijwilligers zich 
inzetten voor het ouderenwerk waarbij 80% van de bereikte ouderen kwetsbare 75-plussers  
zijn. Veel vrijwilligers zijn zelf senioren. Een eco-systeem waar zorgvuldig mee moet worden 
omgegaan. De fractie van de PvdA verzet zich dan ook tegen de onvoldoende gemotiveerde 
voorgestelde bezuiniging in 2011. 
  
Om vrijwilligerswerk te stimuleren, ook onder allochtonen en jongeren, die tevens hard nodig 
zijn op de arbeidsmarkt, doet een gemeente er goed aan dit werk waar mogelijk te faciliteren.  
Er is een steunpunt vrijwilligers dat deze groep efficient en effectief moet ondersteunen. 
Deze voorziening moet laagdrempelig zijn en het de vrijwilligers makkelijker maken hun 
vrijwilligerswerk ondanks andere verantwoordelijkheden in te vullen.  
 
Wij vragen van het college de toezegging dat zij gezien het belang  voor de samenleving van 
vrijwilligers een onderzoek te doen naar verbeterpunten ten aanzien van de effectiviteit en 
efficientie van het Steunpunt Vrijwilligerswerk. T 
 
In het VNG blad 25.09.09 werd melding gemaakt dat in 2010 een impuls wordt gegeven aan 
het vrijwilligerswerk van 6 miljoen euro. Wij vragen van het college de toezegging dat zij zich 
willen inzetten om deze gelden ook ten gunste van Ridderkerk te laten komen en de raad te 
informeren hoe deze gelden worden ingezet. T 
 
Het jaar 2011 is door de Europese Commissie uitgeroepen tot Europees jaar van de 
vrijwilligers. 2011 is ook het jaar dat de maatschappelijke stage voor scholieren verplicht 
wordt. Verenigingleden zijn ook een soort vrijwilliger. Verenigingen zijn het cement van de 
samenleving.  
‘Iedereen blaast of balt hier’ zo wordt geschreven in de bestuurskrachtmeting. Een kracht 
van Ridderkerk, maar kunnen we die behouden, nu zowel de draagkracht van verenigingen 
als de draagkracht van de vrijwilligers onder druk staan? 
De muziekverenigingen hebben dat laatst het meest duidelijk verwoord.  
 
Wij vragen aan het college de toezegging om bij de voorjaarsnota 2010 te komen met een 
actieplan ten aanzien van beleid, behoud en stimulering van verenigingen en vrijwilligers. T  
 
De fractie van de PvdA vindt dat in ieder geval het instellen van een Vrijwilligers kaart daarin 
moet worden opgenomen. M. 
 
(Ter informatie: De Vrijwilligerskaart is een kleine pas met grote voordelen die lokale 
bedrijven/ondernemers aanbieden. Organisaties kunnen voor een laag bedrag per jaar de 
kaart aan hun vrijwilligers geven. Hiermee krijgen de Vrijwilligers toegang tot een compleet 
pakket van diensten en privileges dat is afgestemd op de wensen van vrijwilligers.) 
 
In maart 2009 hebben we een startnotie inrichtingsvoorstel locatie voormalig productiebos en 
de Scouting St. Joris ontvangen. Hoe gaat het met de uitvoering?  
Over de toekomst van scouting Sint Joris verwachten wij op korte termijn een 
raadsinformatie brief. Graag de toezegging dat deze er nog dit jaar komt. T 
 
Mantelzorg 
Mantelzorg aan ouders door kinderen komt meer onder druk: komt minder beschikbaar. Ook 
in Ridderkerk trekken kinderen weg naar andere delen van het land en komen meestal niet 
meer terug. Dan moet er mogelijk vaker een beroep worden gedaan op hulp via de Wet 
maatschappelijke ondersteuning (Wmo) en professionele Awbz (zorg). In Ridderkerk ligt de 
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uitdaging om mensen die voor elkaar willen/moeten zorgen, als mantelzorger of als 
vrijwilliger, zo goed mogelijk te ondersteunen en om te komen tot nieuwe ‘arrangementen’.  
 
 
De fractie van de PvdA is blij met de noodzakelijke ondersteuning van de mantelzorgers door 
uitbreiding van de respijtzorg. 
 
Steeds meer voorzieningen uit de AWBZ worden overgeheveld naar gemeenten. De 
gemeente krijgt hoe dan ook steeds meer een regisserende rol in de zorgsector. Wij 
verwachten van het college dat nu al om daar goed op voorbereid te zijn, wordt ingezet om 
de juiste kennis, en mensen, aan te trekken of te behouden. 
 
Voor het komende jaar maken wij ons zorgen  om Licht dementerende Ridderkerkers en hun 
mantelzorgers. Door de huidige opvang in het Dag activiteiten Centrum worden 
mantelzorgers enigszins ontzien, hebben tijd om ook nog aan zichzelf aandacht te schenken 
en b.v. boodschappen te doen. Daarnaast is het voor de bezoekers zelf een welkome 
afwisseling, omdat zij anders nauwelijks buitenshuis komen en andere mensen ontmoeten. 
Valt de dagopvang voor licht dementerende weg? 
Hoe verhoudt zich dit met de “Toch Thuis” subsidie? Graag toelichting en de toezegging dat 
deze groep en hun verzorgers er niet op achteruitgaan. T 
 
De fractie van de PvdA is blij dat het college ervoor gekozen heeft om niet te bezuinigen op 
de WMO. Er is goed en serieus geluisterd naar de adviezen van de belangenorganisaties. 
 
De WMO adviesraad is niet tevreden over de huidige samenstelling. Wij vragen van het 
college de toezegging dat zij met de WMO adviesraad in overleg gaat over wat zij van elkaar 
kunnen verwachten ten aanzien van de vertegenwoordiging en aandacht van de 
doelgroepen: jeugd, allochtonen en verslavingszorg.  
 
Bij de nieuwe aanbesteding is er gekozen voor het Zeeuws model waar kwaliteit voorop 
staat.  Dit juichen wij toe! 
Een punt van zorg blijft de betaalbaarheid en toegankelijkheid van zorg voor nu en de 
toekomst. 
Het heffen van een eigen bijdrage mag nooit een belemmering zijn in het aanvragen en 
ontvangen van de nodige compensatie.  Bij het heffen van een eigen bijdrage moet een 
inkomens- en vermogenstoets mogelijk zijn.  “De sterkste schouders de zwaarste lasten 
dragen”, dus inwoners dragen naar draagkracht. 
 
Minimabeleid  
De beste vorm van Armoedebestrijding is werk. 
De gelden van de WWB en WWI moeten dan ook volledig worden ingezet. En controle op de 
juiste besteding van de reintegratiegelden blijft nodig. 
 
De PvdA is blij dat het college de zorg voor kwetsbaren als een kerntaak ziet, maar dit staat 
haaks op het feit dat het bezuinigingsvoorstel m.b.t. de verordening lang- 
durigheidstoeslag.   
Het terugdraaien binnen een half jaar van het besluit om het percentage voor 1 jaar op 120% 
te stellen van het minimum-inkomen vinden wij onacceptabel! Los van het feit dat het hier 
wel kwetsbare groepen betreft die 5 jaar of langer onafgebroken een bijstandsuitkering, een 
arbeidsongeschiktheidsuitkering of een nabestaandenuitkering hebben, en geen uitzicht op 
inkomensverbetering.  Los daarvan, vindt de fractie van de PvdA dat de betrouwbaarheid 
van het bestuur in het geding is, wanneer op deze manier met deze inwoners wordt 
omgegaan. 
 



 5 

Gezondheid en geld zijn de belangrijkste voorwaarden om sociaal niet te worden uitgesloten.  
Op dit moment zijn 58 gezinnen met totaal 33 kinderen afhankelijk van de voedselbank. Drie 
gezinnen maken sinds 6 jaar (dus structureel) gebruik van de voedselbank. Het lijkt maar 
niet te lukken om de aanwas te stoppen.  
Een van de nieuwe instrumenten om deze mensen weerbaarder te maken in de samenleving 
is het Maatjesproject. Voldoen de huidige en nieuwe instrumenten? Welke extra inzet is er 
om de gevolgen van de crisis voor deze inwoners te helpen opvangen? Graag een 
toelichting van de wethouder? T 
 
CJG 
Op onze schriftelijke vraag of er een koppeling is tussen het CJG en de voedselbank, 
ontvingen wij het  volgende antwoord: “Uiteraard staat het CJG ook open voor signalen 
vanuit de voedselbank en kan de voedselbank mensen wijzen op de mogelijke 
ondersteuning via het CJG”. 
Het is algemeen bekend dat de mensen die aangewezen zijn op de voedselbank, een 
moeilijk bereikbare groep is. Nu blijkt dat er van hen wordt verwacht dat zij contact op 
“moeten” nemen met het CJG.  
Dat lijkt ons niet de meest effectieve route. Gezien het sociale belang vragen wij aan het 
college om het CJG  te stimuleren een meer actieve en naar buiten reikende houding aan te 
nemen in Ridderkerk. Met name naar de voedselbank en de scholen als brongebieden. 
Dit komt de door het CJG gesignaleerde aandachtspunten, naamsbekendheid en groei 
bezoekersaantal, ook ten goede. 
 
De fractie van de PvdA is benieuwd naar de uitkomsten van lopende evaluaties  
Zoals uitkomst project “Signaleringsnetwerk vereenzaming ouderen , ervaringen van het 
CJG etc., de WMO-nota en WMO-actieplan.,  
en ook het WMO factsheet het A4 met overzicht van alle 9 prestatievelden met lopend 
beleid, prioriteiten, knelpunten en kosten. 
 
Welzijn 
Welzijn- , sport- en recreatievoorzieningen zijn gebaseerd op kengetallen over aantallen 
gebruikers. Bij krimp zullen deze afnemen en daardoor minder eenvoudig te exploiteren zijn. 
Gemeenten staan voor de uitdaging om de sociale samenhang binnen een gemeenschap te 
waarborgen, met behoud van kwaliteit van zorg- en welzijnsvoorzieningen. 
 
De PvdA is trots op het huidige sociale gezicht van Ridderkerk. Dat mensen hier veelal 
mogen zijn wie ze zijn. Onmisbaar zijn daarbij voorzieningen waar men elkaar kan 
ontmoeten zodat we met elkaar en niet naast elkaar leven. Toegankelijkheid en 
betaalbaarheid van voorzieningen zijn dan ook belangrijk. Gezondheid en voldoende geld 
voorkomen immers sociale uitsluiting en eenzaamheid.  
Ook het Participatiefonds is daarvoor in het leven geroepen. Helaas moeten we ook dit jaar 
constateren dat er nog geen optimaal gebruik wordt gemaakt van het fonds.  
 
Ridderkerkers ontmoeten elkaar op straat, in de ouderensoos, de jongerensoos, tijdens het 
sporten, bij verenigingen, het uitgaan of gewoon tijdens een wandeling.  Wanneer je elkaar 
kent durf je elkaar ook eerder aan te spreken. Elkaar aanspreken voor een helpende hand of 
op asociaal gedrag. 
 
Met het realiseren van nieuwe voorzieningen, zoals het openluchtzwembad, en 
buurtsportlocatie Bolnes en Slikkerveer, Oost wordt het voorzieningenniveau versterkt. Daar 
zijn we als PvdA fractie dan ook erg blij mee!  
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Kunst en cultuur     
Kunst en cultuur is een ondergeschoven kindje in Ridderkerk. Wel hebben we twee musea 
en een molen. Een Scheepsbouwmuseum kan gezien onze historie, een mooie aanvulling 
zijn. 
 
De PvdA vindt dat in een divers samengestelde samenleving kunst en cultuur een 
belangrijke functie kan vervullen bij de integratie van groepen bij de samenleving. 
Kunstenaars reflecteren op hun omgeving en hun tijd en geven daar een interpretatie aan. 
Kunst geeft momenten van bezinning en discussie.  
Voor kunst en cultuur moet dan ook ruimte zijn. Juist voor kinderen is het belangrijk dat zij in 
schoolverband kunnen kennismaken met deze uitingen omdat niet in alle gezinnen dit van 
huis uit gebeurt. Jonge kunstenaars zouden meer aandacht kunnen krijgen.  
Is er in Ridderkerk sprake van een actief kunst en cultuur beleid?        T                                             
 
Educatie 
De sleutel voor een goede toekomst ligt in het onderwijs, zo wordt vaak gesteld. De fractie 
van de PvdA is blij met de inzet van de wethouder om nog deze collegeperiode 3 brede 
scholen te verwezenlijken. Graag horen wij in de raadsvergadering hoe het ermee staat. 
 
De sleutel voor het goed kunnen volgen van onderwijs ligt bij het beheersen van de 
gesproken en geschreven taal.  
Het voorkomen van taalachterstand is dus een investering in de toekomst. Op de 
peuterspeelzalen is daar op ingezet met speciale programma’s. Kinderdagverblijven gaan 
zich inspannen om deze kwaliteit ook te leveren. Het verloop onder pedagogische 
medewerkers van Kinderdagverblijven is groot en vraagt  constante aandacht. 
Op dit moment zit er nog een onbestede som van € 385.000 in de VVE pot, wat over is 
vervalt aan het rijk. De PvdA wil dat die gelden worden ingezet, bijvoorbeeld aan training van 
medewerkers om de kwaliteit van de inzet op voorkoming van taalachterstanden op peil te 
houden. 
 
Laaggeletterdheid is in Ridderkerk relatief hoog. Het opsporen van inwoners die dit graag 
zouden willen verbeteren is moeilijk maar wel zeer belangrijk. Kinderdagverblijven 
peuterspeelzalen en scholen kunnen wellicht een signalerende rol vervullen bij het 
ontdekken van taalachterstand; niet alleen bij de kinderen maar ook bij de ouders. Worden er 
initiatieven ontplooid richting de verschillende doelgroepen om het percentage te verlagen?  
Zo ja welke?  
 
Een ‘leven lang leren’ wordt van iedereen gevraagd. Enerzijds om de kansen op de 
arbeidsmarkt te blijven behouden, anderzijds om de eigen ontwikkelingsmogelijkheden ten 
volle te benutten. Schooluitval moet dan ook snel gesignaleerd en opgepakt worden. De 
leerplichtambtenaar is van groot belang.  
 
Volwasseneneducatie is in Ridderkerk door het vertrek van de Volksuniversiteit versnipperd 
geraakt en daardoor minder continu en minder toegankelijk geworden. Dat vinden wij 
zorgelijk en wij willen aandringen op meer aandacht voor Volwasseneneducatie. 
 
Goede huisvesting van de scholen is belangrijk maar ook een goede visie op de toekomst 
van het gebouw. Door de afnemende leerlingaantallen wordt op termijn multifunctioneel 
gebruik van de scholen nog meer nodig. Bij nieuwbouw van scholen kan hierop ge 
anticipeerd worden. De nieuwbouw van de Reijer staat nu gepland voor 2010. De fractie van 
de PvdA wenst leerlingen, docenten en ouders zo snel mogelijk een goed onderkomen toe. 
 
De tekst in de begroting doet vermoeden dat het stijgende percentage gymles gegeven door 
vakleerkrachten, negatief is. De fractie van de PvdA is juist positief. Veel nieuwe 
leerkrachten missen de aantekening om gymles te mogen geven, de oudere leerkrachten 
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kunnen het niet altijd meer opbrengen. Het is een goede zaak wanneer dat wordt 
opgevangen door vakleerkrachten. Er is afgesproken dat de vakleerkrachten in dienst zijn 
van 3-primair maar ook ingehuurd worden door de christelijke basisscholen. De vraag is of 3-
primair nu een extra risico draagt nu de leerlingaantallen teruglopen. 
 
Participatie  
De fractie van de Partij van de Arbeid is trots op de inzet van de vrijwilligers van de 
wijkoverleggen en wijkideeteams. Dat is nou echt lokaal maatwerk; met relatief weinig geld 
wordt veel goed werk gedaan. Deze inzet werd altijd geroemd en neemt de gemeente ook 
werk uit handen. Net als het de festiviteiten op het Koningsplein draagt het bij aan het 
vergroten van de sociale betrokkenheid en het verstevigen van de sociale samenhang. Een 
kerntaak van de gemeente. Vooruitlopend op de kerntakendiscussie kan daarop dan ook niet 
bezuinigd worden.  
 
Nieuwkomers. 
Onlangs hebben we Wet inburgering besproken. Inburgeren betekent, het eigen maken van 
de Nederlandse taal en het leren kennen van de Nederlandse samenleving en haar 
uiteenlopende waarden en normen. Taal is een van de basisbehoeften om mee te doen in de 
samenleving. Inburgeren moet men ook zien als een kans uit de loterij vindt de PvdA. Als je 
de Nederlandse taal beheerst  ben je in staat om deel uit te maken van de samenleving, je 
bent in staat om jouw dromen te verwezenlijken. De taak van de gemeente is dat ze blijven 
werken aan een optimale uitvoering van de wet inburgering, waarbij maatwerk voorop staat. 
De gemeente  heeft alleen de bevoegdheid uitkeringsgerechtigden te verplichten  en 
anderen niet. Door het morele appel door iedereen een aanbod te doen, waarop 
gemotiveerd geantwoord moet worden, kan meer bereikt worden.  
 
Wereldwerk 
Het project Dogbo Benin is afgerond. Wij steunen het nieuwe project op het gebied van 
ontwikkelingssamenwerking, “100- dorpenplan  Molukken’’, waarbij Molukse moslim – en 
christenvrouwen zich inzetten voor Armoedebestrijding en Duurzame Ontwikkeling.  
 
Sport en recreatie 
De PvdA fractie is zeer blij met de in juni vastgestelde beweegvisie. Maar om met de 
bestuurskrachtmeting te spreken ‘er moet wel voldoende aandacht zijn voor het komen tot 
uitvoering’.  
Vandaar onze vraag aan het college om toe te zeggen dat het uitvoeringsdeel van de 
beweegvisie nog dit jaar naar de raad zal komen. T 
 
Verenigingen zijn het cement van de samenleving omdat zij ongeacht rang, stand of leeftijd 
mensen verbinden.  
Maar verenigingen, ook sportverenigingen raken in de problemen. Er is geld tekort, het 
aantal leden en vrijwilligers loopt terug, als de contributie wordt verhoogt raken zij nog meer 
leden kwijt en wordt de druk nog groter. 
Ouders van de leden kunnen gebruik maken van de participatiefonds, dat verhoogt de 
toegankelijkheid. Maar daarmee worden niet de financiële problemen opgelost van de 
verenigingen. Wordt er aangestuurd op koude sanering? 
 
De PvdA fractie zet zich in voor behoud van de 3% norm. Een kunstgrasveld verhoogt 
weliswaar de kwaliteit van het speelveld maar is een erg eenzijdige benadering van 
speelruimte.  A 
Wie ooit een kind in het najaar met een stokje in een plas heeft zien roeren of met een takje 
spinnenwebben heeft zien vangen, weet dat ook een gewoon wipkiploos stukje echt groen 
een bron van speelplezier kan zijn. 
 



 8 

We moeten blijven investeren in onze jongeren, zij zijn de toekomstige leiders van onze 
samenleving. 
Voor de oudere jeugd zijn aandacht en voorzieningen nodig. Ook zij mogen er zijn, geef hen 
de ruimte. Maar spreek hen ook aan op vervelend gedrag. Er is niemand in de raad die in 
zijn jeugd niet op straat heeft bijgepraat met zijn vrienden.  
 
Bij het raadsbezoek aan Wijk Oost bleek hoe belangrijk het is dat ook de professionals 
elkaar en de wijkbewoners kennen.  En hoe belangrijk het is om bij overlast en problemen op 
te trekken als een solidaire samenleving.  
Over het belang van een goed jongerencentrum wordt vandaag bij een ander agendapunt 
gesproken. 
 
Groen en ruimte 
De fractie van de PvdA zet zich in voor behoud van groen in de straat en wijk, groene 
‘vingers’ door en een groen cordon om de gemeente. Bedrijfsterreinen zouden (beter) groen 
kunnen worden ingepakt.  
Milieubeheer blijft bijzonder. Beperken geluidsoverlast en CO2 uitstoot, en verbeteren 
luchtkwaliteit. Enerzijds te complex om lokaal aan te pakken anderzijds te belangrijk om niet 
lokaal te beginnen. De jeugd heeft de toekomst dus opvoeding over dit punt met 
bijbehorende waarden en normen kan niet snel genoeg beginnen. 
Inzet op milieu met niet te meten effecten op korte termijn is ook erg bezuinigingsgevoelig.  
Maar lokaal worden wel zaken aangepakt. Meer actie naar het Rijk en de provincie, eigen 
initiatieven zoals geluidswallen, bomen en dergelijke, zijn stappen die wij vanuit Ridderkerk 
kunnen regelen, laten wij dat dan ook doen. En blijven doen. 
    
Het is tijd voor actie en concrete plannen. Daarom dienen wij met D66/GL een motie in om 
een lokale klimaattop te organiseren. M 
 
Het zou mooi zijn wanneer het streven van Ridderkerk wordt om een groene parel in 
Rijnmond te worden. De bevolkingskrimp kan er ook toe bijdragen dat we allemaal straks 
meer (groene) ruimte hebben. Maar dan moeten we er wel nu op inzetten.  
Een belangrijk uitgangspunt voor deze toekomstvisie is een gezonde gedifferentieerde 
bevolkingssamenstelling. Dat heeft de gemeente niet zelf in de hand en het valt ook niet af te 
dwingen, maar het zou wel de focus moeten zijn voor de te nemen maatregelen.  
 
De vraag naar bedrijfsterreinen neemt de komende 10 jaar af. Ridderkerk heeft een 
uitdaging ten aanzien van het duurzaam ontwikkelen van Cornelisland en het maken van 
heel goede afspraken over Nieuw Reyerwaard en Bolnes Zuid.  
Ook al is de handtekening niet gezet, de raderen draaien door. En de sterren stralen nog 
steeds in de ogen van Rotterdam, provincie en rijk.  
 
 
Woningen 
Terugkerende vraag blijft of Ridderkerk kan voldoen aan de afspraken met de Stadsregio 
over de op te leveren woningen. Dit jaar hadden we het moeten halen. Dit is niet gebeurt, 
volgens de visie van het college gaat dit wel lukken voor 1 januari 2011. Maar op welke 
manier vinden wij niet terug. Wel dat er een risico is. 
Is het nog een probleem van dit college of wordt het taakstellend voor het volgende college?  
   
De dure woningen op het Van Pelt terrein waren hard nodig voor de doorstroming in 
Ridderkerk. Doorstroming zorgt ervoor dat andere goedkopere woningen vrij komen, is de 
gedachte. Voorlopig stroomt het niet door en lijkt het onbereikbaar of ongewenst door 
Ridderkerkers.  
Komen we toch weer uit bij de afspraken met de Stadsregio en onze wens om een deel in te 
vullen met sociale woningbouw aangevuld met starterswoningen. 



 9 

 
Er zijn beleidsplannen, maar zijn deze nog wel actueel? Groenbeleid strategie 1994 en 
actieplan Hoofdgroen structuur van 1997? Is ooit de Nota Ridderkerk Poepschoon uit 2001 
nog uit een la gekomen?  
 
Het college stelt dat er in 2011 een grotere uitgave wordt verwacht ten aanzien van het 
stimuleringsfonds voor Starters. Hoe verwacht het college dit op te vangen? Ridderkerk 
willen wij immers aantrekkelijker maken en houden voor starters en jonge gezinnen.  
 
 
Financien 
Zero based is nu het verlossende woord, maar is dit wel terecht. Voorheen kwam een deel 
van de beleidsflexibiliteit uit de plooien van de begroting, eerst werd het dan ook 
noodzakelijk geacht om een post Zero Base nog te laten voortbestaan. Nu is deze ook 
ingezet. Komend jaar wordt het nieuw systeem uitgeprobeerd. De vraag is dan zijn we 
volgend jaar een ervaring rijker of een illusie armer en wat kost dat dan.  
En onze zorg: waar komt de rekening neer. 
 
SIB 
Omtrent het inzetten van het Strategisch investering Budget zijn geen duidelijk afspraken 
gemaakt. Voorkomen moet worden dat het ‘verdampt’.   
 
Lokale heffingen 
Het college stelt voor om 1 jaar de rioollasten te verlagen. In 2011 stijgt het weer naar het 
niveau van 2009. Dat kan want gelden voor 2013 kunnen daarvoor worden ingezet. Een 
eenmalig voordeel in verkiezingsjaar 2010.  
 
Het kabinet heeft de gemeenten gevraagd prudent om te gaan met de mogelijkheden die de 
macronorm biedt voor het verhogen van de OZB tarieven. De waardedaling van de duurste 
huizen is het grootst, die van starters en rijtjeswoningen het minst.  
Het kabinet heeft ook verzocht de lokale belastingen niet of slechts minimaal te laten stijgen. 
De macronorm is vastgesteld op 4,30% maar is gebaseerd op een groei van het BBP van 
2% terwijl de feitelijke groei BBP 0,25% is. De bandbreedte is 0 - 2,55%. 
Het college kiest ervoor om te rekenen met 0%.   
 
Het college berekent dat de totale lasten op die manier worden verminderd met 1,5%.  
Dat is positief voor veel huishoudens maar de rekening wordt via de voorgestelde 
bezuinigingen neergelegd bij enkele groepen. Dragen naar draagkracht en verdeling van de 
lasten zijn zo niet aan de orde. 
 
Bezuinigingen 
Door het college wordt voorgesteld in 2010 een kerntakendiscussie te houden. Vooruitlopend 
op die discussie worden voorstellen gedaan tot bezuinigingen die naar de mening van de 
PvdA te veel vooruitlopen op die discussie.   
De begroting van 2010, en niet het meerjarenperspectief, wordt in de vergadering van 5 
november 2009 vastgesteld. Daarom hebben wij ons gericht op de bezuinigingen die werken 
op de begroting van 2010. 
 
De mening van de PvdA ten aanzien van enkele bezuinigingen is al duidelijk geworden in de 
bovenstaande tekst. Een paar willen wij nog extra belichten. 
 
Wij vinden het onbegrijpelijk dat de rekening van de bezuiniging neergelegd wordt bij 
kwetsbare groepen. Het leerlingenvervoer blijft wat ons betreft dan ook wat het is. Wanneer 
het veel eenvoudiger was om zorgkinderen zelf van en naar school te brengen dan hadden 
de ouders van deze 20 kinderen daar wel voor gekozen. 
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Er wordt voorgesteld om de vacature van wijkbeheerder om te zetten naar wijkmedewerker. 
Deze persoon doet dan hetzelfde voor een lager salaris. De PvdA fractie is van mening dat 
mensen die hetzelfde werk doen, gelijk moeten worden betaald. En dat loopbaanperspectief 
in alle en misschien wel juist in deze werknemersgroep, belangrijk is. 
 
Het waterschap heeft een grote opgave in de regio en moet zichzelf bedruipen. Bijdragen 
aan verbonden partijen worden met een kleiner percentage verminderd. De bezuiniging 
wordt niet voldoende gemotiveerd. 
 
De rekenkamercommissie is ‘van de raad’ en ondersteunt de raad. En zeer verdienstelijk, 
tegen een relatief lage vergoeding. Het is daarom bijzonder/interessant dat het college 
voorstellen doet om op deze commissie te bezuinigen.  
 
De fractie van de PvdA komt dan ook met een amendement op bovenstaande punten. A 
 
Wij wensen u allen veel wijsheid toe. 
 
 


